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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 257 (FLFalm. del) stillet den 24. 
februar 2014efter ønske fra Per Clausen (EL)

Spørgsmål nr. 257:

”Mener ministeren, at det er tilfredsstillende, at anvendelsen af bredspektrede antibiotika er steget 
med 14 pct. fra 2011 til 2013 i svineproduktionen i Danmark?”

Svar:

Det er vigtigt, at forbruget af antibiotikaholdes på et så lavt niveau som muligt. Derfor skal vi være 
opmærksomme på, om udviklingen går i den forkerte retning. Kredsen bag veterinærforliget følger 
udviklingen i antibiotikaforbruget nøje og vil løbende skulle tage stilling til, om der behov for at 
justere grænseværdierne for brugen af antibiotika. På baggrund af en stigning i forbruget i 2013 
besluttede forligskredsen således at stramme grænseværdierne for brug af antibiotika i 
svinebesætninger. De nye grænseværdier er gældende fra udgangen af februar 2014.

Herudover indførte vi i efteråret 2013 –somled i veterinærforliget– endifferentieret afgift på 
antibiotika, som betyder, at det er dyrere at bruge de bredspektrede medicintyper. Afgiften på 
smalspektrede antibiotika er uændret, men afgiften på bredspektrede antibiotika blev forhøjet 
betydeligt.

Det er også besluttet at styrke sundhedsrådgivningsordningen ved at skærpe kravene til brug af 
flokmedicinering. Denne skærpelse kommer til juni i år.

Alt i alt forventer jeg, at disse initiativer vil bidrage til holde brugen af antibiotika, herunder de 
bredspektrede medicintyper, på et så lavt niveau som muligt.
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